
Rene Gerhard 

Van: Griffiebureau Griffiebureau 
Verzonden: vrijdag Sjuni 2012 12:30 
Aan: Ben Nijman; benw proces; DIVJielpdesk; Griffiebureau Griffiebureau 
Onderwerp: FW: Actiepartij en SP stellen vragen over toepassing en keuzevrijheid gebruik DigiD 
Bijlagen: Schriftelijke DigID-dwang.doc 

Gaarne registeren en in proces nemen, 
m.vr.gr. 
Carla van Esveld 

Van: Sjaak Vrugt [mailto:siaakvruqt@qmail.com1 
Verzonden: vrijdag Sjuni 2012 12:00 
Aan: Griffiebureau Griffiebureau 
CC: Abid Azannay; Artie Ramsodit; Bart Jonkers; Cees Schrama; Cora Sikkema; Daphne Huijsse; dblentztSplanet.nl; 
Diane Kerbert; Dik Bol; Dilia Leitner; Ed Veen; Elmar Kal; Evert de longh; Fedde Reeskamp; Femke de Leeuw; Gideon 
van Driel; Helga Koper; Hessel Kruisman; Jan vd Manakker; Jeroen Fritz; Joyce Langenacker; jur visser; Louise van 
Zetten; Lukas Mulder; Maaike Pippel; Marceline Schopman; Merijn Snoek; Mirjam Breed D66; Mirjam Otten; Moussa 
Aynan; Paul Marselje; Pea Bosma; Peter Schouten; Rob de Jong; Roel Schaart; Ronald Hiltemann; sibel ozogul; 
Tenda Hoffmans; Wouter Rutten; Wybren van Haga; Baaijens Jan; Cees Wiersma; Gerrit Stapelkamp; Hans van der 
Bruggen; inge crul; Jeroen Boer; Sander van den Raadt; Wim Catsman CDA 
Onderwerp: Actiepartij en SP stellen vragen over toepassing en keuzevrijheid gebruik DigiD 

Griffie, collega's e.a., 

bij deze een aantal schriftelijke vragen aan het college, mbt het gebruik van DigiD, van de gezamenlijke 
fracties van SP en Actiepartij. 

grt., Sjaak. 

Q m £ = * * s, - * £ — — i i ft5,rswK r-i ee e ifi PS 



SP» 
Haarlem, 8 juni 2012 
Raadsvragen ex. Artikel 38, 
Betreft: DigID-dwang 

Geacht College, 

Na de affaire met de DigiD van Jos van Rijn *) krijgen 'privacy-watchers' nogal wat vragen 
over DigiD, met 'name in welke gevallen het gebruik verplicht is. 

We bemerken de tendens dat gemeenten steeds meer en steeds vaker dienstverlening digitaal 
willen laten verlopen, waarbij een DigiD verplicht is. Dit stuit bij sommige personen op 
bezwaren, niet alleen vanwege het feit dat niet iedereen (vooral ouderen?) handig zijn met de 
pc, maar ook van mensen die dit zien als systeemdwang: dat is het verplicht gebruik van een 
(digitale) applicatie terwijl dat niet wettelijk is voorgeschreven. Er is dus verschil tussen 
wettelijke dwang en systeemdwang. 

Voor de situatie in de gemeente Haarlem hebben Actiepartij en SP daarom de volgende vragen 
aan het college: 

1: In welke gevallen van dienstverlening door de gemeente Haarlem is het aanvragen en 
gebruiken van een DigiD verplicht? 

2: Heeft deze verplichting te maken met wettelijke of bestuurlijke voorschriften, of is het 
systeem technisch zo ingericht dat er geen alternatief is? Indien er wel alternatieven worden 
geboden, graag aangeven welke dit zijn. 

3: Als iemand geen DigiD wil aanvragen, is hij/zij dan uitgesloten van bepaalde 
voorzieningen? Zo ja, welke voorzieningen? 

4: In een aantal gevallen, bv. bij belasting aangifte kan er een ander worden gemachtigd om 
gegevens in te vullen en het DigiD te gebruiken. 
Wat zijn de sancties als iemand GEEN DigiD in gebruik wil nemen en ook niet iemand wil 
machtigen? 

5: Officieel mogen alleen organisaties die gebruik maken van DigiD gemachtigd worden om 
voor een 'burger' het diglD en het BSN te gebruikten. Via een speciale 
machtigingsvergunning. 
Is het duidelijk voor betrokken personen dat slechts 'ENKELE ORGANISATIES' gerechtigd 
zijn om met een machtiging voor iemand via DigiD te communiceren? En welke 
'organisaties' dit zijn? Graag ook in beantwoording aangeven welke dit zijn. 

Met vriendelijke groet en bij voorbaat dank voor beantwoording, 
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Sjaak Vrugt, 
Actiepartij 

& 

Sibel Özogul, 
SP 

* ) : 

HAARLEM - De website met daarop de gemeentelijke belastinggegevens van Haarlemmers, 
Haarlemmermeerders en Hillegommers is mogelijk lek. Een klacht daarover, van het 
voormalig hoofd iet bij de politie Kennemerland, werd niet serieus genomen. 

Het gaat om de website van Cocensus die de inning van de gemeentelijke belasting regelt 
voor de drie gemeenten. Op die website kunnen mensen inloggen met hun DigiD om hun 
gegevens in te zien over bij voorbeeld de WOZ-waarde van hun woning of de aanslag 
afvalstoffenheffing. Ook kunnen ze middels de site bezwaar maken tegen de aanslagen of de 
vastgestelde waarde van hun koophuis en is het burgerservicenummer te zien. 
Haarlemmer Jos van Rijn had dit wèekeinde grote problemen met inloggen. Na verschillende 
pogingen belandde hij ongewild op de pagina met de persoonlijke gegevens van een andere 
Haarlemmer. „Ik heb verder niet doorgeklikt uit respect voor de privacy van deze man of 
vrouw. Maar dit mag en kan natuurlijk niet gebeuren." Van Rijn is niet de eerste beste. 
Zestien jaar lang was hij hoofd iet bij politie Kennemerland en hield zich daar ook bezig met 
de beveiliging van het computersysteem. 
De verbazing bij Van Rijn is groot te meer omdat er vorig jaar al grote beveiligingproblemen 
waren met Diginotar. Toen brak een hacker in bij Diginotar die veiligheidscertificaten uit 
voor (overheids-)websites. Daarop ontstond maatschappelijke onrust over de veiligheid van 
digitale contacten met de overheid. 
Van Rijn stuurde afgelopen zaterdag direct een klachtenmail naar de gemeente Haarlem. 
Daarin meldde hij de inlogproblemen en liet weten dat hij bij de persoonlijke gegevens van 
een ander terecht kwam. In plaats van direct contact te zoeken met de Haarlemmer stuurde de 
gemeente de klacht slechts door aan Cocensus. Ook nadat Van Rijn nogmaals per mail de 
ernst van de zaak nadrukte werd hem enkel medegedeeld dat zijn klacht was doorgestuurd. Bij 
Cocensus belandde Van Rijns mail tussen andere klachten en zijn grootste grief, de 
beveiliging, werd over het hoofd gezien. 

(bron: Haarlems Dagblad) 

Ter info nog een verontrustende bijlage mbt persoonsregistratie, 67 jaar na de bevrijding: 

Minister start invoering landelijke 
personendatabase 
Door Joost Schellevis. maandag 7 mei 2012 16:10, views: 21.593 



Minister Liesbeth Spies van Binnenlandse Zaken is begonnen met de opzet van een landelijke 
personendatabase. Die moet de gemeentelijke databases vervangen. Twaalf gemeentes gaan 
nu van start; in 2016 moeten alle gemeentes over zijn. 

Uiterlijk eind dit jaar gaan twaalf gemeentes over op de landelijke personendatabase, laat 
woordvoerder Frank Wassenaar van het ministerie van Binnenlandse Zaken weten aan 
Tweakers.net. Het gaat vooral om middelgrote gemeentes als Alkmaar, Haarlemmermeer en 
Amstelveen. In 2016 moeten alle gemeentes overgaan op de nieuwe, landelijke 
personendatabase. 

Die landelijke database vervangt de Gemeentelijke Basisadministratie. Tot nu toe regelde elke 
gemeente zijn eigen opslag van persoonsgegevens. Dat wordt dus een grote, landelijke 
database, de Basisregistratie Personen. Dat moet het bijhouden en uitwisselen van gegevens 
makkelijker en goedkoper maken. 

Dat het kabinet demissionair is, maakt voor de invoering van de landelijke database niet uit, 
stelt woordvoerder Wassenaar. "Het gaat om een traject dat al een tijd geleden in gang is 
gezet en dat niet echt een politiek onderwerp is", zegt hij. "Het is vooral een technische 
verbetering." 
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